
خبر کوتاهاخبار
رئیس ستاد مدیریت حمل و نقل و سوخت کشور:

۱۰ سال طول می کشد تا همه خودروهای فرسوده اسقاط شوند

شیب ملایم افزایش هزینه صدور ویزای اربعین

 رئیس کارگروه سلامت هوای وزارت بهداشت اعلام کرد:

مرگ ۴۸۱۰ نفر از تهرانی ها بر اثر آلودگی هوا در یک سال

رییس سازمان نوسازی،توسعه و تجهیز مدارس کشور:

۴۰میلیون متر مربع فضای آموزشی کم داریم

ضرورت تعیین سن ازدواج به تبعیت از قوانین حاکم بر عصر نوین

و سوخت  نقل  و  مدیریت حمل  ستاد  رئیس 
نظر  در  را   ۹۵ سال  عمل کرد  اگر  گفت:  کشور 
بگیریم حدود  میانگین  قبل  با سال های  و  بگیریم 
۱۰ سال طول می کشد تا همه خودروهای فرسوده 
خبری  نشست  در  نیک دار  کنیم.مهدی  اسقاط  را 
حفاظت  سازمان  انسانی  زیست  محیط  معاونت 
محیط زیست با محوریت موضوع آلودگی هوا گفت: 
اسقاط  را  خودرو  اقسام  و  انواع  اسقاط،  بحث  در 
مقایسه کرد  را  این  بتوان  اینکه  برای  اما  می کنند 
همه آمار را به معادل سواری تبدیل می کنیم. تمام 
خودروهایی که در کشور اسقاط می شوند اطلاعات 
این  بنابراین  و آمارشان در سامانه ثبت می شود و 
ستاد  سامانه  از  و  است  کشور  کل  به  مربوط  آمار 
استخراج شده است.وی ادامه داد: از سال ۱۳۸۵ تا 
اسقاطی که صادر شده و  بیشترین گواهی   ۱۳۹۵
اسقاطی که انجام شده در سال ۹۵ بوده و عدد آن 
۳۵۰ هزار معادل سواری بوده است. اگر عمل کرد 
قبل  سال های  با  و  بگیریم  نظر  در  را   ۹۵ سال 
تا  بگیریم حدود ۱۰ سال طول می کشد  میانگین 
باید  اما  کنیم  اسقاط  را  فرسوده  خودروهای  همه 
این را هم در نظر بگیریم که هر سال به این عدد 

افزوده می شود.

بتوانیم  اینکه  برای  که  این  بیان  با  دار  نیک 
برسانیم  سرانجام  به  سال  چهار  در  را  فرایند  این 
مصوبه ای به دولت بردیم که واردکنندگان به ازای 
آن  سوخت  مصرف  و  می کنند  وارد  که  خودرویی 
که  تغییراتی  با  گفت:  کنند،  اسقاط  خودرو  باید 
خودرو  اسقاط  سهم  دادیم  موضوع  این  در جدول 

به  گواهی  هزار   ۲۰۰ حدود  از  وارداتی ها  ازای  در 
حدود ۴۰۰ هزار گواهی رسید. حدود ۱۴۰ هزار تا 
اضافه  بندی هم  بود.  هم سهم خودروهای داخلی 
وارد  آزاد  مناطق  به  که  خودروهایی  که  کردیم 
می شوند باید خودرو اسقاط کنند که پیش از این 
وجود نداشت و آماری نداشتیم. اکنون این عدد به 

۸۰۰ هزار رسیده و این تقاضا را به دولت برده ایم. 
برای  که  چرا  کردند  اعتراض  داخلی  خودروسازان 
هر اسقاط باید دو و نیم تا سه میلیون تومان هزینه 
این  الان  و  می شد  اجحاف  مردم  حق  در  و  کنند 

سهم ۱۴۰ هزارتایی کم خواهد شد.
در  که  خوبی  اتفاق  که  این  به  اشاره  با  وی 
بود  این  داد  رخ  مصوبه  این  خاطر  به  شهریورماه 
کشور  در  اسقاط  افزایش  شاهد  یکباره  به  که 
واحد  هزار   ۲۵ ما   ،۹۵ شهریور  در  گفت:  بودیم 
اسقاط انجام دادیم اما شهریور امسال این عدد به 
که  بود  این  افتاد  که  بدی  اتفاق  رسید.  هزار   ۶۰
بحث خودروساز داخلی حذف شد و ثبت سفارش 
و  نمی شود  انجام  وارداتی  الان  و  شد  مسدود  هم 
نمی شود  انجام  اسقاط هم  نشود  انجام  که  واردات 
عنوان  هیچ  به  واردکنندگان  دلیل  همین  به  و 
اسقاط  مراکز  بنابراین  و  نمی خرند  اسقاط  گواهی 
افت  شده  باعث  که  نمی دهند  انجام  اسقاطی  هم 
شدیدی در مهر ماه داشته باشیم. به گفته این مقام 
مسئول بر این اساس هر زمان واردات افزایش یابد 
افزایش می یابد در حالی که برای یک  اسقاط هم 
میلیون و ۴۰۰ هزار خودروی داخلی هیچ اسقاطی 

انجام نمی شود که این مشکل بزرگی است.

در  تاکنون  نفر  ۵۰۰هزار  از  بیش  درحالیکه 
سامانه متقاضیان زیارت اربعین ثبت نام کرده اند، 
به ناگاه دلار از این فرآیند حذف وهزینه صدور ویزا 
افزایش یافت.هزینه صدور ویزای اربعین در حالی با 
شیب ملایم افزایش یافت که هنوز علت آن از سوی 
مسئولان به درستی اعلام نشده است. در حالی که 
اربعین  مرکزی  ستاد  در  مسئولان  این  از  پیش 
اربعین  زیارت  مشتاقان  برای  را  ویزا  صدور  هزینه 
گذشته  روز  ناگهان  بودند،  کرده  اعلام  دلار   ۴۰
سازمان حج و زیارت در اطلاعیه ای اعلام کرد که 
این مبلغ براساس توافقات جدید با طرف عراقی به 
۱۷۰ هزار تومان تغییر یافته است. با یک محاسبه 
برابری هر  احتساب  با  بدترین سناریو،  در  و  ساده 
دلار با ۴۱۰۰ تومان، هزینه ۴۰ دلاری صدور ویزای 
اربعین باید به ۱۶۴ هزار تومان می رسید اما توافق 
هر  برای  دستکم  عراق  سفارت  با  ایرانی  مسئولان 
زائر اربعین بین ۶ تا ۱۰ هزار تومان به جیب طرف 

عراقی واریز کرد.
اختلال  رفع  با  بود که همزمان  روز پیش  دو 
)سماح(،  اربعین  روی  پیاده  نام  ثبت  سامانه  در 
متقاضیان با درج اعداد غیر متعارف در هنگام ثبت 
نام مواجه شدند. ارقامی که تا ۲۱۰ هزار تومان هم 
این سفر معنوی  به  بود صدای علاقمندان  رسیده 
را درآورد و خبرگزاری مهر از یک مسئول در نظام 
بانکی کسب اطلاع کرد که تعیین نرخ دلار ۴۲۵۰ 
تومانی برای ثبت نام در سامانه سماح از سوی آنها 
می  پیگیری  را  مسئله  این  مرکزی  بانک  و  نبوده 

کند.
شاهد  موضوع  این  شدن  ای  رسانه  پی  در 
این  در  متناقض مسئولان  گاه  و  متفاوت  اظهارات 
دبیرخانه  مسئول  نهایت  در  اینکه  تا  بودیم  زمینه 
دلار  گفت:  مهر  خبرنگار  به  اربعین حسینی  ستاد 
از فرآیند ثبت نام زائران اربعین حذف شده و ریال 
مبنای پرداخت است. این در حالی است که چالش 
بلکه  نبوده  پرداختی  ارز  نوع  نام،  ثبت  متقاضیان 
میزان اضافه دریافتی است که برای نفرات زیادی 
امر  ظاهر  و  بود  آمده  پیش  کنندگان  نام  ثبت  از 
نشان می دهد که همین روند به تغییر نام از دلار 

به ریال ادامه دارد.
افزایش هزینه صدور  به  واکنش  نخستین  در 
ویزا، مجید آقابابایی دبیر ستاد مرکزی اربعین گفت: 
با پیگیری های وزارت کشور و وزارت امور خارجه و 
همکاری دولت عراق، اخذ دلار برای صدور روادید 
روادید  هزینه  و  حذف  حسینی  اربعین  زائرین  از 
و  عراق  کنسولگری های  و  سفارت  توسط  ریال  به 
همچنین دفاتر موقت ۱۲گانه صدور روادید دریافت 

می شود.
زائرین  پرداختی  کل  مبلغ  داد:  ادامه  وی 
اربعین که شامل هزینه روادید، بیمه و هلال احمر 
و کارمزد شرکت ها وکارگزاران، ۱۹۹ هزار و ۵۰۰ 
تومان است.این اظهارات در حالی بیان شد که پیش 
از این مسئولان در ستاد مرکزی اربعین هزینه ثبت 
نام شامل همه موارد فوق را ۱۹۰ هزار تومان اعلام 
کرده بودند که از این مبلغ ۱۶۰ هزار تومان معادل 

۴۰ دلار هزینه صدور ویزا و مابقی شامل ۱۸۸۰۰ 
بیمه، ۶۲۰۰ تومان هزینه هلال احمر و حدود ۱۱ 

هزار تومان حق کارگزاری ها پیش بینی شده بود.
در ادامه، مدیرکل عتبات عالیات سازمان حج 
و زیارت در واکنش به حواشی پیش آمده و افزایش 
اظهار  در  سماح  سامانه  در  نام  ثبت  های  هزینه 
نظری متفاوت به خبرنگار مهر گفت: از ابتدای ثبت 
از اواخر شهریور ماه آغاز  نام در سامانه سماح که 
کرده  نام  ثبت  نفر  هزار   ۵۰۰ تاکنون  است  شده 
ویزا صادر شده  آنها  برای حدود یک سوم  که  اند 
است و هیچ افزایش هزینه ای در این سامانه وجود 
 ۱۹۹ سایت  در  دریافتی  هزینه  ابتدا  از  و  نداشته 
هزار و ۵۰۰ تومان ثبت شده است و امکان اینکه 
و  هزار  از ۱۹۹  بیش  نام  ثبت  هنگام  در  فردی  از 
۵۰۰ تومان دریافت شود، وجود نداشته چرا که این 
بتوان  که  نیست  دستی  و  است  سیستمی  سامانه 

هزینه های آن را هر روز کم یا زیاد کرد.
این اظهارات در حالی بیان شد که افرادی در 
تماس با خبرگزاری مهر از افزایش هزینه های ثبت 
نام به بیش از ۲۰۰ هزار تومان گلایه داشتند.این 
زیرا  نبود  اربعین  متقاضیان  نام  ثبت  ماجرای  آخر 
در ادامه مسئول دبیرخانه ستاد مرکزی اربعین به 
خبرنگار مهر، گفت: در حال حاضر همانطور که در 
اطلاعیه های رسمی هم اعلام شد، رقم نهایی برای 
ثبت نام پیاده روی معنوی اربعین ۱۹۹ هزار و ۵۰۰ 
تومان پیش بینی شده است و رقمی بیش از این از 

زائران دریافت نخواهد شد.

به طور کلی موضوع دریافت  داد:  ادامه  وی 
۴۰ دلار منتفی شده و طبق مذاکرات قرار است 
ویزا  صدور  حق  عنوان  به  تومان  هزار   ۱۷۰ رقم 
بازگرداندن  نحوه  مورد  در  شود.نمازی  دریافت 
اضافه رقم دریافتی از زائران ثبت نام کننده طی 
هزار   ۲۰۰ از  بیش  ارقامی  که  گذشته  روزهای 
پرداخته  سماح  سامانه  در  نام  ثبت  برای  تومان 
اند، گفت: در این مورد هنوز تصمیم گیری نشده 
می  نظر  اعلام  زودی  به  بندی،  جمع  از  پس  اما 

کنیم.
نمازی البته خبر دیگری هم داشت. او تاکید 
کرد: در پی افزایش هزینه صدور ویزا و برای رعایت 
حال متقاضیان پیاده روی اربعین، ذوالفقاری رئیس 
ستاد اربعین در مذاکراتی که با شرکت بیمه داشت، 
هزینه بیمه از ۱۸ هزار و ۸۰۰ به ۱۶ هزار تومان 
و هزینه هلال احمر به ۵ هزار تومان کاهش یافت. 
به  اگرچه  احمر  هلال  و  بیمه  هزینه  کاهش  این 
دلیل افزایش هزینه صدور ویزا، سبب ثابت ماندن 
هزینه نهایی ثبت نام می شود اما این سوال را در 
خدمات  ارائه  توان  اگر  که  کند  می  ایجاد  اذهان 
حق  همانند  تومانی  هزار   ۱۶ بیمه  حق  با  مشابه 
به چه  اساسا  داشت،  وجود  تومانی  هزار  بیمه ۱۸ 
دلیل از ابتدا همین رقم ۱۶ هزار تومان پیش بینی 
ازای کاهش قیمت، قرار است  نشده بود و اگر در 
در  آیا  پیدا کند  تنزل  ای  بیمه  از خدمات  بخشی 
انجام خواهد  ای  این زمینه اطلاع رسانی صادقانه 

گرفت یا خیر؟

رئیس کارگروه سلامت هوای وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی از مرگ ۴ هزار و ۸۱۰ نفر از ساکنان تهران براثر آلودگی هوا 

در سال ۹۵ خبر داد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم؛ عباس شاهسونی امروز در نشست 
کرد:  اظهار  کلانشهرها  در  هوا  آلودگی  کاهش  راهکارهای  تشریح 
آلودگی هوا در جهان جزو پنجمین علت مرگ و میر شناخته شده و 

کشور ما نیز از این قاعده مستثنی نیست.
وی ادامه داد: طبق آخرین گزارش بین المللی بهداشت جهانی، 
۲۳ درصد از مرگ ها منتسب به عوامل محیطی هستند که مهمترین 

آن آلودگی هوا محسوب می شود.
رئیس کارگروه سلامت هوای وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی با بیان اینکه طبق مصوبه هیئت وزیران در سال ۹۳ ما موظف 
به اندازه گیری داده های آلودگی هوا و ارائه آن شده ایم، تصریح کرد: 
بنابر اندازه گیری انجام شده در سال ۹۴، غلظت ذرات آلاینده در ۲۵ 
شهر کشور برابر با ۳۱.۷ میکروگرم در متر مکعب بوده که با وجود 

کاهش نسبی نسبت به سالهای قبل اما ۳ برابر از آمار جهانی بیشتر 
است.شاهسونی توضیح داد: براساس این اندازه گیری غلظت آلودگی 
هوا در  ۲۵ شهر با جمعیت ۳۰ میلیون نفر مورد تحلیل قرار گرفت 
که طی سال ۹۴، ۱۲ هزار و ۷۹۸ نفر بر اثر ذرات معلق و آلودگی 
افراد  تعداد  این  فوت  افزود:  داده اند.وی  دست  از  را  خود  جان  هوا 
به صورت غیرمستقیم بر اثر آلودگی هوا انجام گرفته است یعنی اینکه 
افراد فوت شده بیماریهای تنفسی، قلبی و عروقی داشته اند که تحت 
آنها شده  باعث مرگ  افزوده شده و  این مشکلات  آلودگی هوا  تاثیر 
است.رئیس کارگروه سلامت هوای وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی با بیان اینکه در سال ۹۵ روند کاهش غظلت آلایندگی ایجاد 
آمار  به  نسبت  اما  غلظت ها  کاهش  این  وجود  با  گفت:  است،  شده 
جهانی همچنان روند بالاتری را شاهد هستیم و باید همه دستگاه های 
ذیربط اعم از وزارت نفت، صنایع، محیط زیست و... دست به دست 

هم دهند تا مشکلات آلودگی هوا کاهش یابد.
بر  تهران  ساکنان  از  نفر   ۸۱۰ و  هزار   ۴ مرگ  از  شاهسونی 

تعداد  اندازه گیری  گفت:  و  داد  خبر   ۹۵ سال  در  هوا  آلودگی  اثر 
جانباختگان بر اثر آلودگی هوا به جمعیت شهرها نیز بستگی دارد و 
قطعا تهران با توجه به جمعیت بالایی که دارد بیشترین آمار مرگ و 

میر در آلودگی هوا را به خود اختصاص می دهد.

گفت:  کشور  مدارس  تجهیز  و  نوسازی،توسعه  سازمان  رییس 
۴۰میلیون متر مربع فضای آموزشی کم داریم.محمد تقی نظر پور در 
نشست خبری جامعه خیرین مدرسه ساز گفت: براساس آخرین آماری 
ازای هر نفر دانش آموز،  پنج متر و ۱۶ صدم   که دریافت کردیم به 
فضای آموزشی داریم که به نسبت هشت، بیست و نهم که چشم انداز 
افزود: اگر این رقم را در  ۱۳میلیون  ما است فاصله خوبی دارد.وی 
دانش آموز ضرب کنیم متوجه می شویم که ۴۰میلیون متر مربع فضای 
آموزشی کم داریم.وی ادامه داد: استان یزد تنها استانی که سرانه آن 
از حد نصاب ما بیش تر است و قبولی دانش آموزان یزدی نیز در کنکور 

سراسری زبان زد است.
دانش آموزان  این  موفقیت  دلایل  از  یکی  کرد:  اضافه  نظرپور 
او  ایفا می کند.به گفته  را  فضای کالبدی است که نقش معلم دوم 
استان البرز کم ترین سرانه را دارد که در حدود ۳ و ۳۸صدم است 
که از دلایل کمبود آن مهاجرپذیری این استان است.نظر پور ادامه 
سایر  وتهران،  غربی  رضوی و  خراسان  بلوچستان،  و  سیستان  داد: 

۴و  هم  تهران  استان  سرانه  دارند.  کمبود  که  هستند  استان هایی 
قم،  کرد:  اظهار  است.وی  استان  پنجمین  آخر  از  و  است  ۳۲صدم 
استان هایی  دیگر  از  خراسان شمالی  و  خوزستان  گیلان،  گلستان، 
هستند که سرانه پایینی در میزان مدارس دارند. قصد داریم تا با 
حد  متوسط  زیر  که  استان هایی  سرانه  خیرین  جامعه  از  استفاده 

افزایش دهیم.  نصاب هستند را 
نظرپور گفت: در مهرماه ۵۹۲ کلاس به کلاس های درس خراسان 
رضوی، ۴۸۳ کلاس درس به تهران و در مجموع ۲۰۰ کلاس درس 
به آذربایجان غربی، شرقی و سیستان و بلوچستان اضافه شده است. 
او با اشاره به اینکه در حدود ۶۷درصد کلاس های ما مدارس ابتدایی 
هستند، اضافه کرد: در مهر امسال ۱۱۰۰ پروژه تحویل گرفتیم که ۵ 
هزار و ۸۰۰ مجموعه مدرسه ابتدایی بوده است.نظرپور تاکید کرد: در 
مجموع ۳هزار و ۴۰۶ کلاس ایجاد شده است که متوسط دوم ۱۱۵ 

پروژه و هنرستان های ما ۲۱ پروژه را به خود اختصاص داده اند.
با  مدرسه  ساخت  ۵۰درصد   ،۹۶ ۸۵تا  سال  از  کرد:  اظهار  وی 

ماده  کرد:  تاکید  است.نظرپور  شده  انجام  خیرین  مشارکت  و  همت 
خیرین  که  اعتباری  معادل  باید  دولت  آن  طی  که  داریم  واحده ای 
می گذارند اعتبار بگذارد که اگر محقق شود بسیاری از مشکلات حل 
خواهد شد.او همچنین اضافه کرد: متوسط سرانه آموزش باید ۶متر 
مربع باشد که اگر اعتبارات تامین شود تا پایان برنامه ششم به این 

اندازه خواهیم رسید.
رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور بر ضرورت 
بروزرسانی و تجهیز هنرستان های کشور تاکید کرد و درباره وضعیت 
هزار  سامانه۲۸۱  استانداردسازی  گفت:  مدارس  گرمایشی  سیستم 
کلاس درس در سال ۹۰ شروع شد. طی شش سال اخیر ۱۶۱ هزار 
کلاس درس معادل ۵۷ درصد استانداردسازی شده است. او تصریح 
کرد: اکنون استانداردسازی  ۱۴ درصد معادل ۳۸هزار کلاس درس 
در دست اجراست. ۸۳هزار کلاس درس نیازمند تجهیز سامانه های 
های  کلاس  درصد   ۱۵.۶ مجموع  در  عبارتی  به  یا  است.  گرمایشی 

درس ما نیازمند تجهیز سامانه گرمایشی و سرمایشی هستند.

بر  مجلس،  اجتماعی  کمیسیون  رئیس  نایب 
قوانین  از  تبعیت  به  ازدواج  سن  تعیین  ضرورت 
مبانی  و  نیاز  به  توجه  با  نوین،  عصر  بر  حاکم 
افراد  جسمی  و  روحی  شرایط  با  متناسب  علمی 
در چارچوبی قانونمند تاکید کرد.مسعود رضایی با 
اینکه  بر  اظهارنظر برخی وکلای ملت مبنی  تایید 
بیرون  از  مخالفانی  کودکان  ازدواج  سن  اصلاح 
مجلس دارد گفت: ما در عصری زندگی می کنیم، 
نوین  ابزارهای  از  استفاده  گستردگی  دلیل  به  که 
اطلاعاتی، افکار تمام ملل به هم پیوند خورده است، 

بنابراین لازم است سبک زندگی خود را در جهت 
انطباق با قوانین حاکم بر عصر نوین تغییر دهیم.

شورای  مجلس  در  شیراز  مردم  نماینده 
اسلامی، ادامه داد: امروزه بحثی که در گذشته، بر 
در  ازدواج  تحقق  ضرورت  بر  فقهی  مسائل  مبنای 
سنین پایین تر توصیه می کرد، خودبه خود تبدیل 
ازدواج  سن  تغییر  بنابراین  است،  شده  چالش  به 
علمی  مبانی  و  نیاز  به  توجه  با  دنیا،  از  تبعیت  به 
افراد ضروری  و جسمی  با شرایط روحی  متناسب 
به نظر می رسد، ضمن اینکه در این مورد باید نگاه 

سنتی قبل را نیز به طور کامل ترک کنیم.
وی با یادآوری ضرورت قانونمندسازی سن ازدواج 
تصریح کرد: این موضوع در کمیسیون اجتماعی مورد 
بحث قرار گرفت، اما یکی از موانعی که در مسیر تعیین 
سن قانونی ازدواج وجود دارد، دیدگاه های دوگانه ای 
بوده که در این مورد وجود دارد، کما اینکه سن ازدواج 
صحیح از نظر فقهی نه سالگی برای دختران و پانزده 
سالگی برای پسرها تعیین شده و از نظر حقوق مدنی 
هم که قضات بر اساس آن باید برای تایید سن ازدواج 

اذن بدهند، هجده سالگی تعیین شده است.

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی در ارائه راهکار برای قانونمندسازی سن ازدواج 
که  مناطقی  در  است  ممکن  البته  کرد:  خاطرنشان 
تحقق  شاهد  هم  هنوز  دارد،  وجود  کمتری  آگاهی 
باشیم،  از چهارده سال  ازدواج هایی در سنین کمتر 
بزرگان  دین،  علمای  توصیه  با  امیدواریم  بنابراین 
حقوقی و مجموعه حاکمیت در این مورد به گونه ای 
برنامه ریزی شود، تا از شکل گیری ازدواج در سنین 
است،  نرسیده  فکری  بلوغ  به  فرد  هنوز  که  پایین، 

ممانعت به عمل آید.

مواد مخدر موجود دربازار ایران 
عمدتا از مرز پاکستان وارد می شود

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر با اعلام اینکه 
بیش از۶۰ درصد از مواد مخدر موجود دربازار ایران 
از مرزهای پاکستان وارد می شود، گفت: دو کشور 
بیشتری  همکاری  مخدر  بامواد  مبارزه  بایدبرای 
داشته باشند.ژنرال مسرت  نوازملک رئیس نیروی 
مبارزه با مواد مخدر پاکستان در حاشیه بازدید از 
با مواد مخدر اظهار کرد:  نمایشگاه پلیس مبارزه 
افتخار می کنم که جمهوری اسلامی ایران میزبانی 
ما را قبول کرده و با همدیگر همکاری خوبی در امر 

مبارزه با مواد مخدر اجرا می کنیم.
اینکه در حال حاضر هر دو  به  با اشاره  وی 
کشور در امر مبارزه با ترانزیت و کشت مواد مخدر، 
همکاری های خوبی را اجرا می کنند، افزود: انتظار 
داریم این سطح همکاری ها بیش از پیش ارتقاء پیدا 
کند و یکی از دلایل حضور من در ایران نیز افزایش 

همکاری های پلیس دو کشور است.
برنامه های  به  اشاره  با  ادامه  در  نوازملک 
متفاوتی  برنامه های   UNODC که  مختلفی 
کرد:  تصریح  است،  گرفته  نظر  در  کشورها  برای 
ما درخواست داریم کمک ها در خصوص مبارزه با 
مواد مخدر و تبعات آن در بحث بودجه و افزایش 
آموزش و تکنولوژی ارتقاء پیدا کند.رئیس نیروی 
مبارزه با مواد مخدر پاکستان همچنین گفت: کشور 
پاکستان از سال ۲۰۰۱  از لحاظ کاشت خشخاش 
بسیار محدود شده و دیگر کاشتی در آن صورت 
نمی گیرد، اما متأسفانه با توجه به ناامنی های موجود 
در افغانستان، ما یکی از قربانیان اصلی مواد مخدر 
کشور  به  افغانستان  مرز  از  آن  بی ضابطه  ورود  و 

پاکستان هستیم.
کشورش  تدابیر  درباره  همچنین  نوازملک 
جلوگیری  برای  مرزها  مسدودسازی  خصوص  در 
از ترانزیت مواد مخدر به کشور ایران اظهار کرد: 
در امر مسدودسازی مرزها، ایران بسیار قوی عمل 
کرده است و بخصوص در زیرساخت ها، فعالیت های 
ارزنده ای را انجام داده است.   متأسفانه پاکستان در 
زمینه مسدودسازی، زیرساخت های خوبی ندارد و 
از کمک های طرف  استفاده  با  ما سعی می کنیم 
و  کشور  مرزهای  مسدودسازی  به  نسبت  ایرانی 

جلوگیری از ترانزیت کلان مواد مخدر اقدام کنیم.
سردار زاهدیان رئیس پلیس مواد مخدر نیروی 
انتظامی گفت: این جلسه برای ارتقای همکاری های 
دو کشور ایران و پاکستان که هر دو قربانیان بزرگ 
ترانزیت مواد مخدر از کشور همسایه هستند، برگزار 
همکاری  با  می کنیم  تلاش  افزود:  است.وی  شده 
دوجانبه، از ورود مواد مخدر و ترانزیت آن به کشور 

جلوگیری کنیم.

کاهش غلظت آلودگی های هوا تنها 
بخاطر مدیریت این مساله نبوده است

سازمان  و هشدارسریع  پیش بینی  مدیرکل 
هواشناسی با اشاره به بهبود وضعیت آلودگی هوا 
در تهران گفت: خیلی نباید بر این باور باشیم که 
کاهش غلظت به دلیل فعالیت های ما بوده است.
هشدارسریع  و  پیش بینی  مدیرکل  وظیفه  احد 
خبری  نشست  در  کشور   هواشناسی  سازمان 
حفاظت  سازمان  انسانی  زیست  محیط  معاونت 
هوا  آلودگی  موضوع  محوریت  با  زیست  محیط 
گفت: از چند سال گذشته ما پیش بینی وضعیت 
آلودگی هوا را در دستور کار قرار دادیم. آمارهای 
مختلفی ارائه شد اما حوالی سال ۱۳۷۸ و ۱۳۷۹ 
اوج گرد و غباری بود که شکل گرفت. بخشی از 
اعلام  که  میرهایی  و  مرگ  و  بیماری ها  کاهش 
غبار  و  گرد  کردن  فروکش  نتیجه  می تواند  شد 
باشد و مثلًا ممکن است امسال ما کمتر شاهد 
در  حضور  و  عراق  در  غبار  و  گرد  شکل گیری 
باور  این  بر  نباید  خیلی  بنابراین  باشیم.  کشور 
فعالیت های  دلیل  به  غلظت  کاهش  که  باشیم 
و هشدارسریع  پیش بینی  است.مدیرکل  بوده  ما 
شرایط  کرد:  تاکید  کشور  هواشناسی  سازمان 
سطوح  در  هوا  وارونگی  دلیل  به  عمدتا  بحرانی 
داریم  سطحی  وارونگی  هم  می دهد.  رخ  جو 
در  که  داریم  را  جو  میانی  تراز  وارونگی  هم  و 
روزهای سرد سال این اتفاق قابل تأمل است.وی 
ادامه داد: سازمان هواشناسی با اندازه گیری های 
در  می کند  تلاش  می دهد  انجام  که  مختلفی 
مدیریت و کاهش آلودگی هوا به دیگر دستگاه ها 

کمک کند.

تبعات منفی  انتشار اخبار خودکشی
سخنگوی وزارت بهداشت با اشاره به تبعات 
اخبار  گفت:  جامعه  در  خودکشی  اخبار  انتشار 
ایرج حریرچی  نکنید.دکتر  برجسته  را  خودکشی 
در نشست خبری با بیان اینکه تاثیر فضای مجازی 
را به همراه دارد،  بسیار مهم است و آسیب هایی 
درباره انتشار اخبار خودکشی گفت: رسانه ها اکنون 
به عنوان موضوعی جذاب برای مخاطب به این حوزه 
می پردازند و موجب قبح زدایی می شوند.وی افزود: 
طبق گزارش های جهانی، انتشار اخبار خودکشی 
در رسانه های بزرگ تا یک هفته ۱۰ درصد آمار 
بالاترین  گفت:  می دهد.وی  افزایش  را  خودکشی 
میزان خودکشی در افراد مبتلا به افسردگی شدید 
دیده می شود، ولی انتشار خبر درست نیز در کاهش 

و پیشگیری تاثیر می گذارد.
سخنگوی وزارت بهداشت افزود: خبرنگاران 
تعداد  و  باشند  داشته  بازدارندگی  نگاه  باید 
خودکشی را نسبت به جمعیت بیان کنند و منبع 
بزرگنمایی  از  همچنین  و  باشد  معتبر  و  واقعی 
اپیدمی  همچون  کلماتی  از  استفاده  و  اطلاعات 
باید  داد:  ادامه  کنند.وی  خودداری  خودکشی 
خبر  انتشار  برای  روان  سلامت  کارشناسان  از 
استفاده شود و به پوشش احساسی خبر نپردازند.
بر سر  فرد، چه  از چاپ عکس  گفت:  حریرچی 
صحنه چه در مکان معمولی و توصیف مکان و 
پخش اخبار در رسانه های پرمخاطب خودداری 
شود.وی افزود: نباید از خودکشی به عنوان روشی 
برای سازگاری با محیط استفاده شود و این کار 
را اقدامی معمولی نشان داد.حریرچی ادامه داد: 
باید به اثرات سو که روی اطرافیان می گذارد و 
معلولیت های ناشی از خودکشی ناموفق پرداخته 
خبر  انتشار  کشورها  برخی  در  گفت:  شود.وی 
رنگی  و  بزرگ  فونت  با  خودکشی  به  مربوط 

ممنوع است.

از سرگیری تولید خودروهای 
پرمصرف داخلی

ترافیک  خدمات  و  مهندسی  فنی  معاون 
پرمصرف  خودروهای  تولید  گفت:  راهور  پلیس 
با  بودند  شرکت  چهار  به  مربوط  که  داخلی 
سر  از  خودروسازان  فشار  با  دولت  مصوبه  لغو 
فنی  معاون  روحی  است.سرهنگ  شده  گرفته 
ناجا  راهور  پلیس  ترافیک  خدمات  و  مهندسی 
در نشست خبری معاونت محیط زیست انسانی 
محوریت  با  زیست  محیط  حفاظت  سازمان 
بحث  گذشته  سال  گفت:  هوا  آلودگی  موضوع 
شماره گذاری خودروهای سنگین و نیمه سنگین 
به شرط داشتن استانداردهای لازم را داشتیم که 
برای خودروهای  ابتدای مهرماه سال گذشته  از 
شماره گذاری  و  شد  اقدام  درون شهری  سنگین 

منوط به تجهیزات لازم شد.
موتورسیکلت های  خصوص  در  افزود:  وی 
مگر  شد  متوقف  شماره گذاری  هم  کاربراتوری 
آن هایی که موتورشان پیش از این مصوبه تولید 
موتورهای  کرد:  تاکید  روحی  بود.  شده  وارد  و 
موتورهای  و  دستگاه  هزار   ۳۰ حدود  انژکتوری 
کاربوراتوری کمتر از هزار دستگاه شماره گذاری 
شده و به دنبال آنیم که به دنبال موتورهای برقی 
و با سوخت پاک برویم. در شهر تهران ۸۰ درصد 
آلاینده  منابع  به  که  می شود  گفته  آلایندگی 
مربوط است. سال گذشته بیش از حدود یک و 
نیم میلیون خودرو شماره گذاری کردیم و کمتر 

از یک دهم آن اسقاط شده اند.
بکنیم  باید  که  کاری  مهم ترین  گفت:  وی 
آلایندگی  که  موجود  خودروهای  که  است  آن 
ایجاد می کنند را از چرخه خارج کنیم. موضوع 
و  تولیدی  خودروی  کیفیت  ارتقای  دیگر  مهم 
ماست.معاون  سخت  کیفیت  ارتقای  همچنین 
راهور  پلیس  ترافیک  خدمات  و  مهندسی  فنی 
ناجا ادامه داد: در حال حاضر تولید خودروهای 
پرمصرف داخلی که مربوط به چهار شرکت بودند 
از سر  با فشار خودروسازان  لغو مصوبه دولت  با 
گرفته شده و باید به سمت کاهش آلودگی هوا 

برویم.

طرح خرید خدمات آموزشی کمک به 
مشکل کمبود معلم

غیردولتی  مراکز  و  مدارس  سازمان  رئیس 
و  آموزش  وزارت  مردمی  های  مشارکت  و 
وپرورش  آموزش  که  مناطقی  در  پرورش گفت: 
است طرح خرید  مواجه  معلم  کمبود  با مشکل 
خدمات آموزشی بسیار کمک کرده است.مجتبی 
خدمات  خرید  طرح  خصوص  در  زینی وند، 
قانون   ۴۱ ماده  استناد  به  کرد:  اظهار  آموزشی 
الحاق تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت و به 
لازم التعلیم  دانش آموزان  کامل  پوشش  منظور 
کمبود  با  پرورش  و  آموزش  که  مناطقی  در 
پرورش  و  آموزش  است،  مواجه  انسانی  نیروی 
افزود:  کند.وی  آموزشی  می تواند خرید خدمات 
آموزشی  دریافت سرانه  با  این طرح موسس  در 
محروم  مناطق  در  اکثرا  که  را  دانش آموزان 
رسمی  آموزش های  تحت  را  می کنند  تحصیل 

دوره های تحصیلی قرار می دهند.
در  غیردولتی  مدارس  سازمان  رئیس 
خدمات  خرید  طرح  موفقیت  میزان  خصوص 
است  موفق  طرح  این  کرد:  عنوان  آموزشی 
مشکل  با  پرورش  و  آموزش  که  مناطقی  در  و 
به  کرده  کمک  بسیار  است  مواجه  نیرو  کمبود 
دانش آموزان  از  بسیاری  توانسته  این طرح  ویژه 
بازمانده از تحصیل یا دانش آموزانی را که به دلیل 
استان هایی  در  مذهبی  و  قومی  حساسیت های 
شمالی  خراسان  بلوچستان،  و  سیستان  همانند 
نبوده اند، جذب  ادامه تحصیل  به  قادر  و کرمان 
کرده و تحت پوشش قرار دهد.زینی وند ادامه داد: 
معلمین مشمول این طرح دارای مدرک مرتبط 
ازآموزش های  و  هستند  خود  تحصیل  رشته  با 
و  بهره مند شده اند  بدو خدمت  و  ضمن خدمت 
بهود وضعیت کیفیت  به  کافی  انگیزه  با داشتن 

آموزشی این مناطق کمک شایانی کرده اند.
خرید  طرح  مشکلات  خصوص  در  وی 
خدمات آموزشی خاطر نشان کرد: پرداخت به 
مشکل  جدی ترین  معلمان  الزحمه  حق  موقع 
در  ماهه  چند  تاخیر  که  چرا  است.  طرح  این 
پرداخت حقوق در انگیزه افراد تاثیرگذار است، 
مرتفع  را  مشکل  این  می کنیم  تلاش  امسال 
کنیم و با رئیس سازمان مدیریت در این رابطه 
جلسه ای را برگذار کرده ایم که وی در خصوص 
حمایت از این طرح و پرداخت به موقع حقوق 
نیز  رئیس جمهور  دارد.  ویژه ای  توجه  معلمان 
می کند  تایید  را  آموزشی  خدمات  خرید  طرح 
سال های  مشکلات  شاهد  دیگر  امیدواریم  و 

نباشیم. گذشته 
کرد:  بیان  پرورش  و  وزیرآموزش  معاون 
با  و  شده  پرداخت  تاکنون  مطالبات  از  قسمتی 
تامین مابقی اعتبارات به زودی معوقات معلمان 
خرید خدمت آموزشی پرداخت می شود.زینی وند 
تصریح کرد: تنها راه برون رفت آموزش و پرورش 
خرید  طرح  انسانی  نیروی  کمبود  مشکل  از 
مشکلات  نیازمند  اما  است  آموزشی  خدمات 
به  کنیم  مرتفع  مناسب  راهکار  با  را  رو  پیش 
همین دلیل در حال راه اندازی سامانه ای هستیم 
تا اطلاعات معلمان و نحوه پرداخت حقوق آنها 

را رصد کنیم.
طرح  با  رابطه  در  کرد:  نشان  خاطر  وی 
خرید خدمات آموزشی دو مشکل داریم که یکی 
از مشکلات تامین اعتبار مالی است که با جدیت 
به دنبال آن هستیم و مشکل دیگر این است که 
در سال های گذشته ردیف بودجه ای تحت عنوان 
کیفیت بخشی به آموزش و پرورش تعیین شده 
است و اعتبار مالی طرح خرید خدمات آموزشی 
نیز در این ردیف بودجه قرار می گیرد، اما آموزش 
و  است  مواجه  متعددی  مشکلات  با  پرورش  و 
پرداخت  جمله  از  بخش ها  سایر  در  اعتبار  این 
در  اکنون  هم  می شود.  هزینه  معلمان  مطالبات 
حال پیگیری هستیم تا ردیف جداگانه ای تحت 
بودجه  در لایحه  آموزشی  عنوان خرید خدمات 
برنامه  رئیس سازمان  و خوشبختانه  لحاظ شود 

و بودجه نیز توجه لازم را به این موضوع دارد.
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